

ອ່ວນສ່ວນ ແກ້ມນ້ອງແມ່ນອ່ວນສ່ວນ ສວນກ້ວຍທະນິຂົມ  
 ຄັນແມ່ນລົມສາວໃດ ກາບໍ່ຄືແມ່ນລົມນ້ອງ....

ສາວດອນ,	ຫຼົງຮັກມາແຕ່ນານແລ້ວ	ແນວສາວດອນເພິ່ນທ່າໃຫງ່....
	ຄັນຊິຫຼັບນໍເຂົ້າໃກ້	ອ້າຍກົວຍ້ານເພິ່ນບໍ່ມອງ....
ຈັ່ງວ່າ	ຈໍາເປັນໄດ້ແຕ່ຈ້ອງ	ທັງຈອບສອງມອງຫາ
	ຫວັງຊິສົບສາຍຕາ	ປາຖານາທຸກແລງເຂົ້າ
	ເພິ່ນພັດມີຄົນເຝົ້າ	ທັງຄົນແຫນເປັນຫມູ່
	ໃຈເຮົາຄິດນໍທົດຫູ່	ແນວເພິ່ນຮຽນຮຸ່ນເອື້ອຍ ບໍ່ທານກ້າຊິເອີ້ຍຖາມ
ສາວດອນ	ເປັນຄົນງາມຄົນເຂົ້າຍ້ອງ	ຫຼາຍຄົນປອງຢາກລື້ງແກ່ນ
	ຢາກເປັນຫມູ່ຫ້ວງເປັນແຟນ	ຫຼັງກາເປັນວັນໆ ຢາກວຽນເຂົ້າກ່າວຈາ
ອີ່ຕົນ	ຕັ້ງສາມປີທີ່ເຮົາຖ້າ	ຢາກວາຈາຖາມໄຖ່
	ສິພັນດອນສາວທ່າໃຫງ່	ບໍ່ເຄີຍຫຼົງເບິ່ງຊ້າ...ຊິຕໍາຫນ້າບໍ່ທັກເຮົາ
ສົມດັ່ງ	ຮັກບໍ່ທັນໄດ້ເວົ້າ	ມັນຫາກເຝົ້າແມ່ນນມໃນ
	ອ້າຍຫມົດຫວັງແມ່ນທາງໃຈ	ຍ້ອນຮັກຫຼາຍໃຈອົດກັນ
	ທຸກຄົນວັນໄດ້ນອນກຸ້ມ	ມໍ່ຣະສຸມຮັກເຝົ້າແຜດ
	ແດດບໍ່ມີພັດຊ່າງເອົ້າ	ມັນເຝົ້າໄຫມ້ຮ້ອນຮົນ
ແຕ່ແລ້ວ	ການຮໍ່າຮຽນຜ່ານພັນ	ສາວດອນຈາກຕອນຮຽນຈົບ
	ຄົບຫຼັກສູດວິຊາຮຽນ	ຕັ້ງສິ່ງບິດໄດ້
	ໃຈຄະນິງບໍ່ມີມື້ມ	ສາວຕາຄົມພັດຊິຈາກ
	ພາກກັນນໍແຕ່ທ່ານີ້	ຊິໄປກໍາແກ່ວໃດ
ຈັ່ງວ່າ	ມັນພັດເຕັມທິອ້າຍ	ຜູ່ເຝົ້າໃນຍັງຮຽນຕໍ່
	ໃຈທີ່ເຄີຍຈົດຈໍ່	ຫວັງຢາກເປັນຄູ່ເຈົ້າ ພັດຫນີຈ້ອຍຫ່າງຈອນ
ຈາກນັ້ນ	ເມືອງສອງຄອນບ່ອນນາງເຂົ້າ	ປະຈໍາການບ້ານນາງຢູ່
	ເປັນເອື້ອຍຄຣຸຜູ່ພຽບພ້ອມ	ຊາຍຕອມຫຸ້ມແອ່ວວອນ
ຕອນນັ້ນ	ບ້ານເມືອງເກີດເດືອດຮ້ອນ	ຍ້ອນລະບອບໃຫມ່ນໍາພາ

	ອ້າຍສືບທານວນນາງ	ສົ່ງຂ່າວຄາວທານ້ອງ
ແຕ່ແລ້ວ	ຫົວໃຈຫມອງຊິພັງປີ້ນ	ພໍ່ຢາກປີ້ນກົກທານາມແທງ
	ຍິນວ່າສາວດອນແຕງ	ກັບຕໍາຣວດຜູ້ຮູບໄກ້ ທີ່ມີໜ້າລິ້ນຄົນ
ແຕ່ນັ້ນ	ໃຈສັບສົນຄົນເຂົາເວົ້າ	ເຕັມທີ່ເຮົາຜູ້ພັງຂ່າວ
	ຢາກເປັນລົມລົ້ມທ່າວ	ສາວດອນມີຄູ່ແລ້ວ ເອົາຜົວຊ້ອນຢູ່ຊົມ
ເມື່ອນັ້ນ	ຊິວິດອ້າຍຈຶ່ງບໍ່ມັ້ມ	ກາຍເປັນໜ່ວຍອີກຫັກ
	ມັກສາວດອນບໍ່ແລງງວ	ມັນຫຼ່ວງໃຈຢາກຕາຍມ້ວຍ
ອີ່ຕົນ	ເປັນຄວາຍຊົນຄົນເສົ້າ	ແສນເຫງົາໃຈເສັງດາຍອຸ່ນ
	ບຸນບໍ່ສົມກັມບໍ່ສ້າງ	ຈຶ່ງລາຮ້າງຫ່າງໄກ
ຕອນນັ້ນ	ຄວາມເສັງໃຈທະວີກຸ່ມ	ປານກັບຄວັນສຸມໄສ່
	ອົດທົນຮຽນໄປບໍ່ພົ້ນ	ຈຶ່ງໂຕນເຕັ້ນຂ້າມຝັ່ງໄທ
ຫວັງວ່າ	ຫວັງຫນີໄປຕາຍໜ້າ	ບໍ່ເສັງດາຍຄັນຕາຍມອດ
	ຄວາມຮັກຈອດບໍ່ອາດຈັ້ງ	ຄວາມຫວັງມ້ວຍມອດສລາຍ
ຈັ່ງວ່າ	ຄວາມຮັກຫຼາຍຄວາມອາຍລົ້ນ	ສາລະວິນເອົ້າອັ່ງ
	ຫມຸນວຽນໄປຄືຫມາກຄ່າງ	ໄປບໍ່ມີທີ່ຊັ້ນ ເປັນຄົນໄຮ້ທີ່ນອນ
ຕອນນັ້ນ	ພະເນຈອນໄປເລື້ອຍ	ຄືກັບເພືອຍເຄືອຕົນຕັ່ງ
	ຍັງມັນໄປເບື້ອງໜ້າ	ຊິກຸດມ້ວຍແມ່ນບໍ່ສົນ
ບັນທ້າຍ	ຈົນວ່າຫນີຫຼີກພົ້ນ	ກາຍເຂດແມ່ນເມືອງໄທ
	ໄດ້ມາເຖິງອະເມຣິກາ	ບ້ານຈະເຣີນເມືອງກວ້າງ
ແຕ່ວ່າ	ບໍ່ເຄີຍລົມໄລ່ມ້າງ	ສີພັນດອນຜູ້ຮູບຄ່ອງ
	ເຖິງຢູ່ໄກແຕ່ໃຈປອງ	ສືບເບິ່ງຄວາມສຸຂທຸກນ້ອງ ຖາມຄົນຮູ້ສືບບໍ່ເຊົາ
ຂ່າວມາ	ເຂົາວ່າສາວດອນເຂົ້າ	ສູນອບົນເອົາຕົວລອດ
	ຮອດເມືອງໄທຮຽບຮ້ອຍ	ໃຈຂ້ອຍໄດ້ຄິດນໍາ
ຄິດເບິ່ງ	ແສນດີໃຈແມ່ນຍິ່ງລ້ຳ	ຢາກບິນດ່ວນມາຮັບ
	ມາຈັບມືຄວາມຍິນດີ	ທີ່ນ້ອງຫນີມາໄດ້
ແຕ່ວ່າ	ກ່ອນວ່າດອນຊິມາໄດ້	ເກືອບສູນໄປຕາຍມອດ

	ປອດພັຍໄກ່ບ່ອນວຸ້ນ	ຍ້ອນບຸນຄໍ້າຊ່ວຍຫຼາຍ
ອີກຢ່າງ	ດອນກໍເອົາຕົນຜ້າຍ	ມາຄົນດຽວບໍ່ມີຄູ່
	ມາອາສັຍຊື້ນຢູ່	ສູນອບົນນໍາພີ່ນ້ອງ ນາງຫມອງເສົ້າບໍ່ວາຍ
ຕອນນັ້ນ	ສາລະວົນໃຈອ້າຍ	ຢາກເມື່ອໄທໄປຖາມຂ່າວ
	ແຕ່ພັດມີອີກຂ່າວ	ວ່ານາງມີຄູ່ຊ້ອນເອົາຜົວສ້າງຄອບຄົວ
ເຂົາວ່າ	ນາງເອົາຜົວປະຈ້ອຍ	ເປລບອຍ ບ້ານເລົ່ານາດ
	ເປີດອາດລາດຫອບຫໍ່ຜ້າ	ຫວັງຄົນຊື້ນເພິ່ງພິງ
ຍ້ອນວ່າ	ເປັນຜູ້ຍິງຕົວນ້ອຍ	ຫົວໃຈພອຍຄວາມຫຼັງປຽວ
	ຢູ່ຄົນດຽວເຮືອງຊິເສົ້າ	ເອົາຜົວຊ້ອນຮ່ອນຊິດີ
ແຕ່ວ່າ	ແສນເຕັມທິທາງອ້າຍ	ຜູ້ຫມາຍເປັນຊູ່ເກົ່າ
	ຄືເຮົາເປັນພຽງຜູ້ເຜົ້າ	ຄືກັບເຈົ້າຫມາກມ່ວງແພງ
ຄືດັ່ງ	ເປັນມົດແດງຢູ່ໃນຕົ້ນ	ເຜົ້າຈົນຄົນເຂົາມາແກວງ
	ມົດແດງເປັນຜູ້ເຜົ້າ	ຄົນເຂົາຊ້ໍາພັດລັກກິນ
ຕອນນັ້ນ	ເກືອບເປັນວິນເມື່ອເຮົາຮູ້	ສາວເອື້ອຍຄຣູຊ່າງໃຈງ່າຍ
	ພຽງເຫັນເຂົາມາເວົ້າຫມ່າຍ	ຍົກຫົວໃຈເຈົ້າມອບມ້ວນ ເຂົາຊວນເຈົ້າເຂົ້າບ່ອນນອນ
ຈັ່ງວ່າ	ສີພັນດອນຄືມາຊ້ໍາ	ທຽວຕອກຕໍາອ້າຍຫຼາຍເທື່ອ
	ຄິດຂຶ້ນມາອ້າຍໂລດເບື້ອ	ບໍ່ຢາກເຫັນຮອດຫນ້າ ຜູ້ຍິງລ້ວນທຸກຄົນ
ເອົາລະ	ຄວາມຜິດຫວັງຂອງອ້າຍ	ບັນລະຍາຍບໍ່ສຸດສ່ວງ
	ເກືອບຊິເປັນບ້າປ່ວງ	ສີພັນດອນໄດ້ເຮັດອ້າຍ ເກືອບຕາຍຍ້ອນຮັກນາງ
ເຖິງວ່າ	ຄວາມສົມຫວັງບໍ່ມີພີ່	ກັມຫຼັງນິແຕ່ປາງກ່ອນ
	ຮັກບໍ່ໄດ້ຢູ່ຊ້ອນ	ຍັງເຫຼືອໄວ້ແຕ່ຄິດເຖິງ
ແມ່ນວ່າ	ມັນຈະເຫຼີງນານລໍ້າ	ຄວາມຊົງຈໍາຍັງຝັງຢູ່
	ບໍ່ໄດ້ຄຸນ້ອງຊາຕນີ້	ຍັງຫວັງໄວ້ຊາຕຊິມາ.....